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Festivitatea de deschidere a anului universitar la UMF Iași: „Avem în avantajul nostru 

experienţa anului trecut” 

Calde mesaje de apreciere, de recunoștință și de prietenie au fost transmise luni, 27 septembrie, în Aula 

„George Emil Palade”, cu ocazia festivității de deschidere a anului universitar la Universitatea de Medicină 

și Farmacie „Grigore T. Popa” din Iași, într-o atmosferă de admirabilă solidaritate și în prezența onorantă a 

Excelenței Sale doamna Laurence Auer, Ambasadoarea Franței în România, precum și a doamnei Irina 

Loredana Stănculescu, consul general al României la Cernăuți, a rectorilor celorlalte patru universități de 

stat ieșene, a primarului Iașului, a președintelui Consiliului Județean și a domnului prefect. Din cauza 

contextului epidemiologic, evenimentul s-a desfășurat cu un număr limitat de persoane, fiind însă transmis 

live pe canalul YouTube al Universității, cât și pe pagina de Facebook. 

Rectorul UMF Iași, prof. univ. dr. Viorel Scripcariu, a prezentat în alocuțiunea sa un bilanț al celor mai 

importante momente din ultimul an, de la prezența UMF Iași în rankingurile internaționale, până la 

investiții, admitere, evenimente speciale, implicarea în combaterea pandemiei, nu înainte de a mulțumi 

doamnei ambasador pentru prezență: „Îmi place să cred că prezenţa dumneavoastră,  doamnă ambasador, 

vin să confirme două atribute esenţiale ale Universităţii noastre: relevanţa naţională a UMF Iaşi şi 

calitatea actului educaţional desfăşurat aici, dar şi deschiderea noastră către lumea academică 

https://www.youtube.com/watch?v=wvTARM3HFRY
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internaţională, cu o apetenţă specială pentru spaţiul vast şi extrem de fertil al francofoniei universitare. 

Spaţiu care tocmai a sărbătorit împlinirea a 60 de ani de la fondarea Agenției Universitare a 

Francofoniei.” 

În retrospectiva sa, rectorul a amintit de clasarea UMF Iași  în cele mai importante clasamente universitare 

internaționale și a subliniat că cea mai cea mai importantă realizare în domeniul recunoaşterii 

internaţionale este acreditarea World Federation of Medical Education (WFME), „document prin care 

diplomele absolvenţilor primesc o recunoaştere internaţională mult mai amplă. Decizia a fost comunicată 

conducerii U.M.F. Iași în 25 decembrie 2020 și a venit în urma vizitei de acreditare a Comisiei Independent 

Agency for Accreditation and Rating – IAAR, abilitată WFME, desfășurată în perioada 4-7 noiembrie 2020. 

Din informaţiile pe care le deţin, suntem singura universitate de medicină românească care a reușit să 

obțină acreditare instituțională internațională (pentru toate programele de studiu) conform standardelor 

WFME”. 

La capitolul investiții, în această toamnă Universitatea a primit o veste bună: „Vom primi finanțare pentru 

implementarea, pe parcursul a 28 de luni, a unuia dintre cele mai ambițioase proiecte de cercetare din 

România. Este vorba de CENEMED – «Platformă multidisciplinară de cercetare-dezvoltare medicală în 

regiunea N-E, cofinanțat prin Programul Operațional Competitivitate, Axa Prioritară: Cercetare, 

Dezvoltare tehnologică și Inovare (CDI)», în cadrul căruia vom dezvolta un centru de cercetare în 

domeniile urgențe cardiovasculare și toxicologice, oncologie pelvină, imunologie și genetică, 

nefropatologie și gastroenterohepatologie.”, a punctat prof. univ. dr. Viorel Scripcariu. 

Rectorul a amintit și de evenimentele deosebite organizate de UMF Iași în anul universitar trecut, printre 

care Conferinţele „Grigore T. Popa”, „Săptămâna diversității la UMF” Iași sau „Journées de la 

Francophonie”, dar și de Zilele Porților Deschise – „un ghid complet al ofertei noastre educaționale”. 

„2021 a fost şi anul când, pentru prima dată, studenții internaționali au primit drept de reprezentare în 

Senatul Universităţii. Suntem o universitate cosmopolită, cu peste 2400 de studenți internaționali – 

reprezentând 27% din totalul de studenți, o universitate în care multilingvismul și multiculturalismul și-au 

pus amprenta și pe activitatea didactică. Era firesc, necesar și democratic ca studenții de la liniile de 

predare în limbile engleză și franceză să-și aibă proprii reprezentanți în Senat. De asemenea, am încurajat 

și ajutat Association des étudiants de médecine générale et dentaire de Iasi (AMSFI) și European Medical 

Students’ Association Iasi (EMSA Iași) – cele două asociații ale studenților internaționali, să se dezvolte, să 

continue să-și reprezinte colegii și să ducă la îndeplinire cât mai multe din proiectele lor. Schimbarea 

metodologiei și introducerea acestei prevederi, ca studenții internaționali să fie reprezentați și în Senat, 

a fost o dovadă în plus că UMF Iași este nu este doar un spațiu didactic și de cercetare, ci și o comunitate 
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puternică și unită, în care fiecare voce contează”, a mai arătat prof. univ. dr. Viorel Scripcariu în 

cuvântarea sa. 

Concursul de admitere – sesiunea din iulie, a fost de asemenea „un succes, dar un succes care a presupus 

un efort logistic considerabil pentru a reduce la minimum riscurile datorate contextului pandemic”, iar 

sesiunea din toamnă „a marcat o premieră”: „avem o nouă specializare, demult așteptată şi solicitată de 

candidați – Cosmetică medicală și tehnologia produsului farmaceutic, în cadrul Facultății de Farmacie”. 

Din retrospectiva anului nu putea să lipsească „un moment, un  eveniment în care comunitatea academică 

a Universităţii de Medicină şi Farmacie din Iaşi şi-a dat cu supramăsură dovada valorii: Maratonul de 

Vaccinare, cu cele două ediţii ale sale. Recunosc, am avut emoţii. Nu datorită lipsei de încredere, ci 

datorită elementului de noutate, a unui efort organizatoric pe cât de amplu, pe atât de atipic pentru noi, 

ca dascăli. 1000 de voluntari au răspuns prezent, din rândul comunităţii noastre academice. S-a lucrat în 

schimburi de 8 ore, cu 20 de fluxuri de vaccinare deschise ziua și cinci, noaptea. 5000 de oameni s-au 

bucurat de rezultatul acestui efort”. 

Începutul anului universitar ne găsește tot sub semnul pandemiei, însă Universitatea este pregătită să facă 

față provocărilor, a transmis rectorul, la finalul discursului său: „Păşim astăzi într-un nou an universitar în 

plin val patru al pandemiei. Nu e contextul pe care ni l-am dorit la început de drum, dar am încredere că 

vom reuşi, din nou. Avem în avantajul nostru experienţa anului trecut, nu va mai trebui să inovăm, ci doar 

să găsim puterea şi răbdarea de a ne face în continuare meseria, păstrând vie deviza Universităţii noastre: 

excelenţa în educaţia medicală. Vă doresc putere, răbdare, perseverenţă şi vă cer să aveţi încredere în 

voi. Am dovedit deja că vrem, ştim şi putem să facem educaţie de calitate chiar şi în contextul 

restricţiilor pandemice. Trebuie doar să găsim resursele de a continua pe acest drum”. 

 

„Cooperarea cu UMF Iași are deja o istorie îndelungată, este una vie și modernă și este una care știe 

să se adapteze contextelor cele mai complicate”. 

Festivitatea a continuat cu mesajul Excelenței Sale, doamna Laurence Auer, Ambasador al Republicii 

Franceze, care a punctat că la UMF Iași este cea mai mare comunitate francofonă din Europa centrală și 

orientală, precum și faptul că „sunteți prima universitate de medicină din România cu atât de multe 

acorduri Erasmus”. Doamna ambasador a subliniat două aspecte: „în primul rând am apreciat că le-ați 

oferit posibilitatea studenților internaționali de a avea reprezentanți în Senat, iar apoi faptul că ați 

semnat acordul cu UNESS, ceea ce le permite studenților francezi să pregătească examenul de rezidențiat 

de aici, de la Iași. Cooperarea cu UMF Iași are deja o istorie îndelungată, este una vie și modernă și este 

una care știe să se adapteze contextelor cele mai complicate”. 
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„Este foarte important să ne onorăm statutul de modele în societate” 

Prof. univ. dr. Ioana Grigoraș, președintele Senatului UMF Iași, a arătat cât de importantă este misiunea de 

responsabilitate socială a Universității, mai ales în această perioadă pandemică. „Noi, membrii comunității 

academice a UMF Iași avem o responsabilitate socială mai mare decât oricând”, în aceste vremuri „în care 

presiunea pentru sistemele medicale din România, dar și din restul lumii, este fără precedent”. 

„Majoritatea cadrelor didactice nu numai că predau, ci sunt implicate activ în combaterea pandemiei. De 

asemenea, studenții noștri, prin foarte multe acte de voluntariat, ajută la combaterea ei. Dar nu numai 

faptele noastre trebuie să fie un exemplu, ci și opiniile noastre. Am depus Jurământul lui Hipocrate, care 

spune: «În primul rând să nu faci rău». Este foarte important, mai ales în aceste momente, când toate 

acțiunile noastre și opiniile noastre sunt analizate atent și luate ca modele, să ne onorăm statutul de 

modele în societate, prin acțiunile și cuvintele noastre”, a subliniat președintele Senatului. 

Un  cuvânt călduros a adresat comunității academice a UMF Iași și domnul prof. univ. dr. Tudorel Toader – 

rectorul Universității „Alexandru Ioan Cuza”: „Am deschis și noi astăzi anul universitar sub semnul 

acelorași amenințări pandemice. Ne străduim și noi, ca și dvs., să găsim cele mai bune și sigure măsuri, 

pentru a ne putea îndeplini misiunea educativă, pe de o parte noi, la UAIC, pentru a proteja sănătatea 

fiecărui membru al comunității academice;  dvs. la fel, plus misiunea de a proteja, de a salva viața celor 

care apelează la serviciile dvs. Vorbind ca rector, nu-mi rămâne decât să vă felicit pentru toate realizările 

didactice, științifice, pentru serviciul de interes public pe care-l desfășurați”. 

„Solidaritate pentru Iași” 

Domnul prof. univ. dr. ing. Dan Cașcaval – rector al Universității Tehnice „Gh. Asachi” Iași, a adresat un 

salut în numele rectorilor celorlalte patru universități ieșene. Cuvintele cheie din alocuțiunea sa au fost 

solidaritate și prietenie. „Știm că cei care conduc acum destinele mediului academic, orașului și județului, 

vieții culturale, economice și și politice, trebuie să aibă același mesaj de solidaritate. Solidaritate pentru 

Iași. Ca răspuns la mult prea îndelungată omitere a Iașului din orice axă a vreunei strategii naționale, 

poate ca rezultat al unei noi abordări privind viața academică, pentru care parteneriatul reprezintă o 

prioritate, acum a devenit clară poziția comună pe care universitățile ieșene trebuie să și-o asume în ceea 

ce privește nu doar educația, ci chiar rolul Iașului în evoluția țării. Suntem convinși că toate universitățile 

ieșene ne-am dori ca acest început de an, într-un context nefericit și prea puțin controlat, să fie un alt 

pas spre un parteneriat solid între universități, între universități și autorități, mediul economic, social și 

cultural”. 

Și autoritățile Iașului au fost prezente la festivitatea de deschidere a anului universitar, demonstrând 

solidaritatea de care vorbea rectorul UTI. „Cred că știți ce aveți de făcut, nu aveți nevoie de niciun sfat și 
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știu că veți face tot ceea ce este posibil ca și acest an universitar să treacă cu cele mai bune prilejuri de a 

arăta tuturor că școala de medicină ieșeană este un reper în școala românească și cea europeană, că 

studenții români și străini care vor absolvi aici vor fi cu adevărat moștenitorii Jurământului lui 

Hipocrate”, a transmis domnul Mihai Chirica, primarul Iașului. Și președintele Consiliului Județean, domnul 

Costel Alexe, și-a arătat aprecierea pentru Universitatea a cărei „performanțe academice sunt dovedite 

atât prin prezența în clasificările universitare internaționale, cât  și prin interesul studenților străini 

pentru UMF Iași”. De asemenea, și domnul Prefect Marian Grigoraș, a mulțumit  conducerii pentru pentru 

centrul de testare, „pentru organizarea exemplară a maratonului de vaccinare și pentru tot ceea ce 

reprezintă UMF Iași  pentru comunitatea ieșeană și pentru țara noastră. Avem nevoie de dvs., medici, 

Cercetători, profesori de medicină, să ne sprijiniți în contextul actual, mai ales în a le explica oamenilor 

nevoia măsurilor pe care noi, autoritățile ieșene le luăm în vederea combaterii pandemiei”. 

Festivitatea de deschidere s-a încheiat cu saluturile pline de emoție ale reprezentanților studenților de la 

Universitatea de Medicină și Farmacie „Grigore T. Popa” din Iași: Alexandra Strugariu – reprezentantul 

studenților în Consiliul de Administrație al UMF Iași,  Anna Bella Burciu – reprezentantul studenților de la 

liniile de predare în engleză în Senatul UMF Iași și Camil Bourhila – reprezentantul studenților de la liniile 

de predare în franceză în Senatul UMF Iași. 

 


